

# PRESS RELEASE

ENG | FEB 14, 2024

## Educate an African fit for the 21st Century:

**Building resilient education  
systems for increased access to  
inclusive, lifelong, quality, and  
relevant learning in Africa**



### Partners:



**Pan African Chamber of Commerce and Industry (PACCI), African Education Trust Fund (AETF), and Africa Private Sector Summit (APSS) Collaborate to Advance AU's Vision for 21st Century Education**

In response to the African Union's compelling theme, "Educate an African fit for the 21st Century: Building resilient education systems for increased access to inclusive, lifelong, quality, and relevant learning in Africa," the Pan African Chamber of Commerce and

Industry (PACCI) is proud to collaborate with the African Education Trust Fund (AETF) and the Africa Private Sector Summit (APSS). Together, these pan-African organizations pledge unwavering support for the AU's vision of transforming education across the continent.

Engagements at various continental discussions over the past several years, continue to recognize education at the primary, secondary and tertiary levels of education including Technical and Vocational Skills Training (TVETS), as the cornerstone of socio-economic development. Therefore, the collaborative effort based on the African philosophy of UBUNTU, seeks to create the Africa Education Trust Fund (AETF). This fund is envisioned as a catalyst for establishing new research partnerships that drive innovation and resilience in education systems throughout Africa.

The Pan African Chamber of Commerce and Industry (PACCI), African Education Trust Fund (AETF), and Africa Private Sector Summit (APSS) collectively advocate for the invaluable role of private sector involvement in shaping the future of education. By fostering collaboration between academia and industry, the initiative aims to equip Africans with skills relevant to the dynamic demands of the 21st century for conversion of Africa's natural resources to value adding products, thereby by enhancing quality of life, creating jobs and building the entrepreneurial spirit, especially among Africa's burgeoning youth demography.

This call to action extends to AU member states, urging their support in championing this transformative initiative. By establishing the Africa Education Trust Fund (AETF), we envision a future where education becomes a powerful vehicle for inclusive growth, unlocking the full potential of African youth.

PACCI, in partnership with the AETF and the APSS, consequently invites AU member states to actively engage in this groundbreaking initiative. By fostering strategic collaborations, the organizations aim to create resilient, adaptive, and future-ready education systems that empower individuals across the continent.

For further information and to express support, please contact:

Wincate Muthini –

Ag Administrative Manager AETF

[info@pacci.org](mailto:info@pacci.org)

# COMMUNIQUÉ DE PRESSE

FRN | Jan 14, 2024

## Former une Afrique adaptée au 21e siècle:

Construire des systèmes  
éducatifs résilients pour  
améliorer l'accès à un  
apprentissage inclusif, tout au  
long de la vie, de qualité et  
pertinent en Afrique



### Partenaires :



Academia & Industry Linkage



Pan African Chamber of  
Commerce and Industry  
**BEYOND TRADE**



AFRICA  
PRIVATE SECTOR  
SUMMIT

La Chambre panafricaine de commerce et d'industrie (PACCI), le Fonds fiduciaire pour l'éducation en Afrique (AETF) et le Sommet du secteur privé africain (APSS) collaborent pour faire avancer la vision de l'Union africaine pour l'éducation du 21e siècle

En réponse au thème incontournable de l'Union africaine, "Éduquer une Afrique digne du XXIe siècle : Construire des systèmes éducatifs résilients pour un accès accru à un apprentissage inclusif, tout au long de la vie, de qualité et pertinent en Afrique", la Chambre panafricaine de commerce et d'industrie (PACCI) est fière de collaborer avec le Fonds fiduciaire pour l'éducation en Afrique (AETF) et le Sommet du secteur privé en Afrique (APSS). Ensemble, ces organisations panafricaines s'engagent à soutenir sans faille la vision de l'UA de transformer l'éducation sur tout le continent.

Les engagements pris lors de diverses discussions continentales au cours des dernières années continuent de reconnaître que l'éducation aux niveaux primaire, secondaire et tertiaire, y compris la formation technique et professionnelle (TVETS), est la pierre angulaire du développement socio-économique. Par conséquent, l'effort de collaboration fondé sur la philosophie africaine d'UBUNTU vise à créer le Fonds fiduciaire pour l'éducation en Afrique (AETF). Ce fonds est envisagé comme un catalyseur pour établir de nouveaux partenariats de recherche qui stimulent l'innovation et la résilience des systèmes éducatifs dans toute l'Afrique.

La Chambre panafricaine de commerce et d'industrie (PACCI), le Fonds fiduciaire africain pour l'éducation (AETF) et le Sommet du secteur privé africain (APSS) défendent collectivement le rôle inestimable de l'implication du secteur privé pour façonner l'avenir de l'éducation. En encourageant la collaboration entre le monde universitaire et l'industrie, l'initiative vise à doter les Africains de compétences adaptées aux exigences dynamiques du 21e siècle pour la conversion des ressources naturelles de l'Afrique en produits à valeur ajoutée, améliorant ainsi la qualité de vie, créant des emplois et développant l'esprit d'entreprise, en particulier chez les jeunes Africains en plein essor démographique.

Cet appel à l'action s'étend aux États membres de l'UA, les exhortant à soutenir cette initiative transformatrice. En établissant le Fonds fiduciaire pour l'éducation en Afrique (AETF), nous envisageons un avenir où l'éducation devient un puissant vecteur de croissance inclusive, libérant le plein potentiel de la jeunesse africaine.

Le PACCI, en partenariat avec l'AETF et l'APSS, invite donc les États membres de l'UA à s'engager activement dans cette initiative révolutionnaire. En encourageant les collaborations stratégiques, les organisations visent à créer des systèmes éducatifs résilients, adaptables et prêts pour l'avenir, qui renforcent l'autonomie des individus à travers le continent.

Pour plus d'informations et pour exprimer votre soutien, veuillez contacter

Wincate Muthini – Gestionnaire administrative Ag AETF - [Info@pacci.org]